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Open Forum verschijnt twee keer per jaar op papier en digitaal ( 
voorafgaand aan de reguliere CDA-congressen). Daarnaast geeft de 
Basisgroep maandelijks een digitale Open Forum Nieuwsbrief uit. Wilt u dat 
Open Forum en de Open Forum Nieuwsbrief aan u toegezonden worden 
dan kunt u dat melden bij het secretariaat van de CDA-Basisgroep Sociale 
Zekerheid: Ganehastraat 66, 1363 XA Almere/ lesleyhilten@gmail.com 
Met onze activiteiten, onze inspirerende en positief kritische rol, maar ook 
met onze bladen, willen we binnen het CDA een rol van betekenis blijven 
vervullen. Heden ten dage is deze meer dan wenselijk en verdient de 
Basisgroep bijzondere aandacht. 
U kunt ons daarbij financieel steunen. De CDA-Basisgroep bestaat in 2016  
dertig jaar. Uw financiële bijdrage is vrijwillig en uiteraard zeer welkom. 
Deze kunt u overmaken op rek. nr. IBAN NL 87 RABO 0144 0570 69 op 
naam van CDA -Basisgroep Sociale Zekerheid o.v.v. donatie. Wij danken u 
bij voorbaat voor iedere bijdrage groot en klein.          

http://www.cda.nl/Basisgroep-Sociale-Zekerheid
mailto:lesleyhilten@gmail.com
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Voorwoord van de eindredacteur Open Forum 
De Basisgroep Sociale Zekerheid is op zoek naar een Eindredacteur voor hun blad 
Open Forum en de Nieuwsbrieven Open Forum. Om voor u toch een Nieuwsbrief 
te maken, werken wij de komende maanden met een Gast Eindredacteur. 
Voor deze Nieuwsbrief heb ik mij hiervoor beschikbaar gesteld. Ook voor de 
maand december zal ik de eindredactie voor mijn rekening nemen. 
 
Mocht u geïnteresseerd zijn in deze vrijwilligersfunctie, kijk dan op onze site via 
CDA.nl – netwerken – Basisgroep Sociale Zekerheid.  
 
Ik hoop dat deze Nieuwsbrief u weer de nodige inspiratie geeft om de Christelijke 
idealen van het CDA in de praktijk te brengen. 
 
Fred Mosk 
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Pakjesavond 

 

 

 

Sint Nicolaas is weer in het land, kinderen zetten hun schoen en op 5 december 
vieren we pakjesavond. Sinds de 15e eeuw zetten kinderen hun schoen. Wat velen 
niet (meer) weten is dat dit in het begin gebeurde in de kerk. Kinderen zetten hun 
schoen in de kerk en de rijken legden wat in de schoenen. De opbrengst werd 
vervolgens verdeeld onder de armen op 6 december, de officiële sterfdag van de 
Heilige Nicolaas. 

Pakjesavond was voor de Tweede Wereldoorlog geen algemeen verschijnsel. De 
crisesjaren speelden daarin een grote rol. De toenemende welvaart na de oorlog 
bood echter meer ruimte voor een geefcultuur, een geschenkenfeest in het kader 
van het oer-Hollandse Sinterklaasfeest. 

Waarom deze intro? Veel mensen weten dat Sinterklaas een patroonheilige is voor 
kinderen en zeevaarders. Maar Sint Nicolaas heeft ook betekenis voor de armen. 
Zo is er de legende van de drie arme dochters die dankzij giften van Sint Nicolaas 
konden trouwen. 

Wellicht kunt u hier bij stil staan op pakjesavond. Door het krijgen van nieuw 
speelgoed en ander vermaak zou u bijvoorbeeld oud vermaak op voorhand kunnen 
weggeven aan bijvoorbeeld vluchtelingen die niets meer hebben. Een warm 
welkom en introductie van het oer-Hollands Sinterklaasfeest. 

Fred Mosk 
 
 
  

http://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwiV4J2k_a3JAhWBqXIKHRtABAwQjRwIBw&url=http://www.mijngelderland.nl/streektaal/sinterklaas-in-ulft&psig=AFQjCNGkHjXG9AZi2IiH_MmTE_unLXC0gA&ust=1448623296770914
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Wij zijn jong en de aard ligt open 
 
Ik ben naar het laatst gehouden CDA-congres geweest. Dat zijn altijd gezellige en 
waardevolle bijeenkomsten. Je loopt er veel mensen tegen het lijf die je al jaren en 
jaren kent, wisselt ervaringen uit en doet aan netwerken en je luistert naar 
inspirerende toespraken, zoals onder andere van onze voorzitter. Die was die dag 
wel goed op dreef. Het was eigenlijk een preek. En dat is wel een keer goed in ons 
CDA. Preken hoeft niet altijd in de kerk, dat kun je overal doen, zelfs op een CDA-
congres. Alleen een inspirerend lied missen we nog. Dat we van duitse bloed zijn 
en de koning van Spanje hebben geëerd dat weten we zo langzaam aan wel. Maar 
vers 6 (“mijn schild en mijn betrouwen zijt Gij o God mijn Heer…”) is een 
belijdenis, die kun je ook los zingen van vers 1. 
Op een congres horen resoluties thuis. Eigenlijk is dat de hoofdmoot, het lokt 
discussies uit en op het laatst bij de stemming blijkt hoe het congres er over denkt. 
Daarbij moeten we ons wel realiseren, dat het congres een kleine afspiegeling is van 
ons ledenbestand (800 van de 54.000 leden). Op het congres diende het CDJA een 
resolutie in over het “onvoorwaardelijk basisinkomen” (OBI). Het congres werd 
gevraagd zich daar tegen uit te spreken, ook tegen vergelijkbare vormen. De 
resolutie constateert dat op grond van onder andere het CPB dat het belastingtarief 
voor werkenden bij de invoering van dat onvoorwaardelijk basisinkomen tenminste 
56,5% moet bedragen. Het zelfde CPB zegt dat door deze belasting de 
arbeidsparticipatie afneemt. De resolutie overweegt dat ook het CDA de intrinsieke 
waarde van arbeid als uitgangspunt neemt, dan kun je je als mens ontwikkelen en 
waarden toevoegen aan de samenleving. En het CDA (???!!!) staat voor een 
verhoging van de arbeidsparticipatie door een meer arbeidsactiverende sociale 
zekerheid. Het CDA (???!!!) van opvatting is dat het beslag van de overheid op 
economie en maatschappij afneemt. 
Eerlijk gezegd wist ik niet wat ik las en ik stond perplex. Nu weet ik ook wel: je 
bent jong en je wilt wat. Maar hoeveel levenservaring heb je? De meeste CDA-
jongeren volgens een hoge studie, universiteit of HBO. Als ze gezond blijven en er 
geen nare dingen gebeuren is hun kostje gekocht. Dus van het CDJA kan ik me 
toch iets voorstellen dat men zo’n resolutie indient. Maar dat de partijtop een 
positief advies geeft, geeft toch wel te denken. Eigenlijk moeten we af van die 
adviezen van het DB bij resoluties. Volgens mij zijn de leden heus wel in staat om 
hun eigen keuze te maken. Dat bleek ook wel in de deelraad, waar de basisgroep de 
kat de bel aan bond, door te zeggen en als overweging mee te geven bij de 
beoordeling van de resolutie, dat die 56,5% belasting van het CPB een aanname is. 
En ik zou wel willen weten op basis waarvan men tot die conclusie is gekomen. Ik 
heb jaren geleden van een onderzoeker geleerd: wat je er in stopt bepaalt de 
uitkomst.  
En dan de intrinsieke waarde van arbeid, die je als mens de gelegenheid geeft zich 
te ontwikkelen. Bedoelt wordt hier natuurlijk betaalde arbeid. Een klap in het 
gezicht van al degenen die ongewild naast het betaalde arbeidsproces staan en 
meestal vrijwilligerswerk doen. En daarin kun je jezelf net zo goed ontwikkelen en 
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van waarde zijn voor de maatschappij. Misschien nog wel meer als met betaalde 
arbeid.  
De basisgroep zette grote vraagtekens bij de stelling ‘verhoging arbeidsparticipatie 
door een meer activerende sociale zekerheid’, dat vaak resulteert in weer een 
verlaging van de uitkeringen. Het is een achterhaald idee dat dit zo werkt, vraag dat 
maar aan de mensen boven de 45 jaar die naast het betaalde arbeidsproces staan. 
Werkgevers kiezen vaak voor de jongere leeftijd, zoals CDJA’ers.  Ook maakt 
bezwaar tegen de uispraak ‘dat de overheid meer afstand neemt van de 
maatschappij en de economie’, net alsof we al niet al te veel Angelsaksische 
invloeden hebben binnengehaald, in plaats van weer terug te keren naar het 
Rijnlands model, zoals een paar recente rapporten – ook van het CDA – 
aanbevelen.  
Kortom, deze resolutie is volgens ons veel te vroeg. Te meer daar er 47 gemeenten 
experimenteren met een vorm van basisinkomen. En ook daarmee waren meerdere 
deelnemers in de deelraad het met ons eens. Zodat de resolutie niet al in de 
deelraad werd aangenomen, maar besproken moest worden in de voltallige 
vergadering van het congres ’s middags. Daar heeft ondergetekende gezegd, dat 
achter deze resolutie een wereld schuil gaat die ik niet in 30 seconden kan uitleggen. 
Dat is namelijk de tijd die je krijgt als lid van het CDA om je mening kenbaar te 
maken. Sybrand Buma gaf wel mee dat op lokaal niveau wel geëxperimenteerd kan 
worden. Dus nationaal mag het niet, maar gemeentelijk wel. Terwijl de resolutie er 
van uitgaat dat men er zowel op nationaal als regionaal niveau tegen een 
basisinkomen is. Typisch CDA, men spaart de kat en de hond. 
Nogmaals, deze kwestie als basisinkomen doe je niet af met zo’n kort door de 
bocht resolutie. De plenaire vergadering ging op advies van Sybrand Buma wel mee 
met de resolutie. Naar mijn mening nauwelijks beseffend wat men ondersteunde. 
Nogmaals, zo iets doe je niet af in 30 seconden. Maar goed dat er een basisgroep 
sociale zekerheid is die zich niet neerlegt bij deze uitslag en ook hier de 
horzelfunctie met volle overtuiging zal vervullen.  
 
Arend Jansen 
 

 

Basisinkomen en resolutie CDJA. 

Op het CDA-congres is een resolutie behandeld van het CDJA waarin zij het 
onvoorwaardelijk basisinkomen afwijst. Er worden een aantal redenen opgesomd 
waarom het afgewezen moet worden. Er zal vast wel iets in die bezwaren zitten.   

Maar er wordt in de resolutie niet ingegaan op de vraag waarom er mensen zijn die 
pleiten voor een (onvoorwaardelijk) basisinkomen. Dat er mensen voor pleiten 
heeft te maken met de zorg over de robotisering, waardoor ook veel banen lijken te 
verdwijnen van middelbaar opgeleiden en velen vrezen dat er onvoldoende banen 
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voor terugkomen. Een probleem dat in een van de laatste WI-rapporten (Bloei en 
Groei) een nieuwe sociale kwestie wordt genoemd. En naast deze toekomstige 
werklozen zijn er ook nu al vele honderdduizenden die aan de kant staan. 

Wanneer er sprake is van enige solidariteit met de huidige en toekomstige mensen 
zonder werk, dan moet de hamvraag zijn: hoe krijgen we wel voldoende 
werkgelegenheid. Wanneer je alleen maar mogelijke oplossingen afschiet en niet 
zelf met oplossingen komt, komt dat over als onverschilligheid voor de huidige en 
toekomstige werklozen. Dat lijkt me niet het goede solidaire en rechtvaardige appèl 
van christendemocraten aan de samenleving.   

Louis Flapper 
 
 
 
Commentaar 
 
De belastingdienst heeft iets nieuws bedacht. De technocraten die met de PC naar 
bed gaan er ook mee opstaan zijn er uit. We gaan de berichten over de toeslagen 
digitaal doen. Totaal losgezongen van de maatschappij volgens mij. Zeker de 
oudere generaties worden de zoveelste keer voor het blok gezet, blijkbaar willen ze 
daar niet begrijpen dat er een technische of digitale tweedeling bestaat. En eerlijk 
gezegd, niet alleen onder de ouderen. Als het over de PC-wereld gaat wordt 
iedereen geacht daaraan mee te doen en er verstand van te hebben. Het is min of 
meer verplicht. Op andere terreinen is dat wel anders, niet iedereen heeft verstand 
van auto’s repareren en toch rijden we er allemaal in, datzelfde geldt voor 
wasmachines, audiovisuele apparaten en het geldt ook voor groente verbouwen. 
Maar bij de PC wordt ieder geacht alles te snappen en te begrijpen. Ze moeten bij 
de belastingdienst maar eens gaan praten bij het UWV, of liever gezegd met de 
minister die daar over gaat. Die voert het loket weer in, waar men eerst ook 
geloofde in de almacht van de digitale wereld. Hij doet dat omdat anders het gevaar 
te groot is dat er mensen buiten de boot vallen. Blijkbaar moet minister 
Dijsselbloem maar eens gaan praten met zijn collega Asscher. Misschien dat de 
minister van Sociale Zaken de minister van Financiën op andere gedachten kan 
brengen. 
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Op het congres hoorde ik van een volksvertegenwoordiger: aan die stroom 
vluchtelingen daar zit een grens aan, want anders kan het wel eens gebeuren dat de 
bijstand naar 700 euro in de maand gaat. Blijkbaar moeten de mensen die al weinig 
hebben nog minder hebben. Aan wie heeft zal gegeven worden, en van wie niet 
heeft zal genomen worden. Een bijbeltekst waar de meeste voorgangers zich niet 
aan wagen. Ik zou denken: haal het bij de vermogenden. Er komen nog steeds 
miljardairs en miljonairs bij, maar ja die hebben bij mijn partij een status aparte, 
daar blijf je van af. Dus hier geldt ook: de rijke jongelling en het penningske van de 
weduwe.  
Dat geldt ook voor de kinderbijslag, die gaat volgens mijn informatie met 200 
miljoen omhoog. Waarom die eindelijk niet naar inkomen wordt uitgekeerd, dat 
snap ik eigenlijk niet. Ik ontmoet nog steeds mensen die zeggen, dat hebben wij 
niet nodig, geef dat maar aan mensen die het meer nodig hebben. Dat geldt ook 
voor de woontoeslag. Mensen met een spaarpot van meer dan € 20.000,- hebben 
geen recht meer op een woontoeslag. Het is ongeveer een jaar geleden dat ik op een 
CDA-bijeenkomst met nogal wat politici, hetzij parttime hetzij fulltime, vertelde dat 
je boven de 20.000 spaargeld een aantal toeslagen niet meer krijgt. Waarop een van 
de aanwezigen uitriep ‘Wat is dat in deze tijd nu 20.000 euro spaargeld, je zult maar 
afhankelijk zijn van een auto of andere calamiteiten tegenkomen en waarom zou je 
dan nog sparen”. Ik vind dat een prachtig CDA-geluid, maar ja, je hoort ze maar zo 
weinig. 
 
We leven tegenwoordig in een ingewikkelde maatschappij zei van de week iemand 
tegen mij. En dat is een open deur intrappen. In Parijs, in Beiroet, maar ook op 
andere plaatsen worden onschuldige mensen op barbaarse wijze gedood. Het 
antwoord daarop, ook bepleit door mijn CDA: meer bombarderen in Syrië en Irak. 
Ik las in mijn ochtendblad dat Rusland de tactiek van de verschroeide aarde wil 
toepassen, gevolg daarvan is dat daar ook onschuldige vaders, moeders, kinderen 
en opa’s en oma’s gedood worden. Hoe zo te veel vluchtelingen?! 
 
Arend Jansen  
   
  

Meer mensen hebben hoop op werk verloren 

Het aantal mensen dat de arbeidsmarkt ontmoedigd de rug heeft toegekeerd, is 
tijdens de crisisjaren bijna verdubbeld. Vorig jaar waren er bijna 100.000 mensen 
die de hoop op het vinden van een passende baan verloren hadden, blijkt uit 
onderzoek van het Centraal Planbureau (CPB) en het Centraal Bureau voor de 
Statistiek (CBS). Zij waren wel beschikbaar voor werk, maar zochten hier niet naar. 

Aan het begin van de crisis in 2008 telde Nederland nog 54.000 ontmoedigden. De 
werkloosheid begon toen al op te lopen, maar mensen werden nog niet meteen zo 
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pessimistisch dat ze stopten met het zoeken naar werk. Pas vanaf 2011 steeg het 
aantal mensen dat zich ontmoedigd terugtrok van de arbeidsmarkt aanmerkelijk. 

Het gaat vooral om 45-plussers en vrouwen. Veel ontmoedigden leven nu van de 
bijstand of van een pensioenuitkering. 

Bron: ANP 

 

Lichte stijging werkloosheid in oktober 

De werkloosheid in Nederland is in oktober gestegen naar 6,9 procent van de 
beroepsbevolking, van 6,8 procent een maand eerder. Dat maakte het Centraal 
Bureau voor de Statistiek (CBS) bekend. 

Het aantal werklozen bedroeg in oktober 616.000, tegen 609.000 in september. Het 
is voor het eerst sinds juli dat het aantal werklozen stijgt, al was de stijging die 
maand marginaal. De werkloosheid is in de afgelopen drie maanden met gemiddeld 
4000 per maand toegenomen. In het halfjaar daarvoor nam de werkloosheid nog 
met gemiddeld 7000 per maand af. 

De werkloosheid bij jongeren tot 25 jaar bedroeg in oktober 11,6 procent. Dit was 
in juli nog 11,3 procent. Ook bij 45-plussers was er in die maanden een toename 
van de werkloosheid van 6,4 naar 6,6 procent. Van de 25- tot 45-jarigen bleef de 
werkloosheid in die maanden stabiel op 5,4 procent. 

Het aantal lopende werkloosheidsuitkeringen steeg in oktober met 5000 tot 
421.000. Bij jongeren tot 25 jaar nam dit met 8,1 procent relatief het sterkst toe. 
Volgens het CBS is dit mede toe te schrijven aan de stijging bij seizoensgevoelige 
sectoren zoals de horeca en landbouw, waar over het algemeen veel jongeren actief 
zijn. Bij 55-plussers steeg het aantal uitkeringen met 0,6 procent. 

Tot en met oktober dit jaar verstrekte het UWV 478.000 nieuwe uitkeringen. Dat 
betekende een daling van 4,4 procent ten opzichte van dezelfde periode een jaar 
eerder. 

Minister Lodewijk Asscher (Werkgelegenheid) noemt de lichte stijging een 
tegenvaller: ,,Deze cijfers vallen tegen''. Asscher wijst erop dat ook het aantal 
vacatures toeneemt: ,,We moeten werklozen zo snel mogelijk naar deze banen 
begeleiden.'' 

Volgens de minister worden mensen die dat nodig hebben, steeds vaker persoonlijk 
begeleid door UWV. Door om- en bijscholing wordt voorkomen dat mensen 
werkloos raken en ,,zorgen we dat mensen die hun baan verliezen weer zo snel 
mogelijk aan de slag komen'', aldus Asscher. Er is daarbij extra aandacht voor 
kwetsbare groepen zoals jongeren en ouderen. 
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Asscher vestigt ook zijn hoop op de geplande lastenverlichting van 5 miljard euro 
volgend jaar: ,,Dat is een impuls voor de koopkracht en de economie en goed voor 
de werkgelegenheid.'' 

Bron: ANP 

 

'Werkloosheid blijft pijnpunt in 2016' 

Het herstel van de Nederlandse economie zet volgend jaar versneld door, maar de 
hoge werkloosheid blijft een pijnpunt. Dat schrijven economen van Rabobank. De 
werkloosheid neemt volgens Rabobank ook in 2016 maar langzaam af. Dat komt 
doordat tegenover de aantrekkende werkgelegenheid, ook een groeiend 
arbeidsaanbod staat. De bank spreekt van ,,een duidelijke smet'' op de economische 
vooruitzichten. 

Hoewel vrijwel alle bedrijfstakken profiteren van een stijgende vraag naar hun 
goederen en diensten, zijn veel sectoren nog altijd bezig met een inhaalslag om het 
verlies uit de crisisjaren goed te maken. Ook daardoor is de groei nog onvoldoende 
om de werkloosheid substantieel te laten afnemen. 

Rabobank waarschuwt verder dat de afzwakkende groei van de wereldeconomie tot 
onzekerheid leidt over de export. Het aanhoudend economisch herstel in de 
eurozone legt wel een bodem onder de groei van de uitvoer, maar dat is dan weer 
te danken aan het ,,extreem ruime'' monetaire beleid van de Europese Centrale 
Bank (ECB). 

De Amerikaanse Federal Reserve zal komend jaar juist aansturen op een 
normalisatie van het monetaire beleid. Mogelijk gaat al in december voor het eerst 
in jaren de rente iets omhoog. Een mogelijke bijwerking daarvan is dat de groei in 
opkomende markten als China een extra knauw krijgt 

Rabobank raamt de economische groei in Nederland volgend jaar op 2,5 procent, 
na een expansie van naar schatting 2 procent dit jaar. Dat komt min of meer 
overeen met de prognose van 2,4 procent van het Centraal Planbureau (CPB). 

Bron: ANP 

 

Colleges moeten op de bres voor wijkteams 

Sociale wijkteams hebben het zwaar. Door de decentralisaties jeugd, zorg en werk 
wordt onveiligheid gecreëerd. De bescherming die de bureaucratie de mensen op 
de werkvloer bood, is er niet meer. Ook beleidsmedewerkers worstelen met de 
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gemeentelijke beleidsvrijheid. Colleges en raden moeten nieuwe veiligheid creëren, 
waardoor het wijkteam en de ambtenaren hun werk beter kunnen doen. 

Omwenteling 

Dat stelt Han Noten, voorzitter van de Transitiecommissie Sociaal Domein (TSD) 
in een interview in Binnenlands Bestuur. ‘We hebben geen benul wat de wijkteams 
allemaal moeten doen en waar ze tegenaan lopen’, aldus Noten. Tot een jaar 
geleden werd op basis van een diagnose een indicatie afgegeven, die leidde tot een 
interventie. ‘Het recht op zorg was nauwkeurig omschreven en als je, zwart-wit 
gezegd, lijstjes afvinkte en regelde dat er bij bepaalde aandoeningen bepaalde zorg 
kwam, had je je werk goed gedaan.’ Hoe anders is het nu. ‘Het gaat er niet meer 
over waar iemand recht op heeft, maar over wat iemand op basis van zijn behoefte 
nodig heeft. Dat is ingewikkeld! Behoefte laat zich niet makkelijk indiceren en in 
protocollen vervatten. De vraag of iemand uit het wijkteam het goed of niet goed 
doet, is veel moeilijker te beantwoorden.’ 

 

 

 

Beleidsvrijheid 

De TSD ziet dat wijkteams worstelen met de beleidsvrijheid versus wet- en 
regelgeving. Doodzonde en onnodig, vindt Noten. Datzelfde geldt voor 
beleidsmedewerkers, al speelt daar een andere angst. ‘De sturings- en financiële 
instrumenten die de bureaucratie leverde, zijn voor een deel weggevallen of zich 
aan het herordenen. Beleidsmedewerkers zijn bang om te worden aangesproken als 
er iets misgaat. Ze willen sturing en zoeken nu zelf weer naar een eigen veiligheid, 
door bijvoorbeeld toch maar een protocol te maken.’ Niet doen, stelt Noten. Want 
dan verdampt de beleidsvrijheid die gemeenten nu hebben en komt er van het 
anders inrichten van de zorg en ondersteuning niets terecht. 

Nieuwe veiligheid 

Het is volgens zaak om de gegeven beleidsvrijheid echt te benutten. Daarvoor moet 
wel een nieuwe veiligheid worden gecreëerd, voor zowel de wijkteams als 

http://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjdxaehia7JAhVFEHIKHbv7Dx0QjRwIBw&url=http://www.sphv.nl/nieuws/139-mantelzorger-weet-weg&psig=AFQjCNF34ryld-E_4KKS0wOvVgFJXA6LpA&ust=1448626445995111
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beleidsmedewerkers. Colleges en raden staan daarvoor aan de lat, benadrukt Noten. 
Colleges moeten de eindverantwoordelijkheid van niet alledaagse oplossingen of 
ongebruikelijke besluiten op zich nemen. Raden moeten ruime verordeningen 
maken, die het college daartoe in staat stelt. 

Bron: Binnenlands Bestuur 

 

'Werk en mantelzorg moeten goed samengaan' 

Staatssecretaris Martin van Rijn (Volksgezondheid) roept alle partijen op om het 
mogelijk te maken dat mantelzorgers hun zorgtaken goed combineren met hun 
werk. ,,Werk en mantelzorg moeten naast elkaar kunnen bestaan. Het is niet het 
een of het ander'', zegt Van Rijn op de 'Dag van de Mantelzorg'. De staatssecretaris 
pleit ervoor dat zowel werkgevers als de politiek het combineren van werk en zorg 
,,zo gemakkelijk en vanzelfsprekend mogelijk'' maken. 

Zorgverlof verruimd 

Het kabinet verruimde het zorgverlof afgelopen juli al. Daardoor is het nu ook 
mogelijk om vrij te nemen om voor broers, zussen, grootouders, kleinkinderen, 
huisgenoten of bekenden te zorgen. Tijdens dat verlof krijgt de werknemer 
minstens 70 procent van het salaris betaald. Daarnaast komen sinds januari meer 
mensen in aanmerking voor kort- en langdurend zorgverlof, zoals bijvoorbeeld 
tweedegraads familie en huisgenoten. 

3,5 Miljoen mantelzorgers 

Nederland telt ongeveer 3,5 miljoen mensen die hulp geven aan een 
hulpbehoevende of zieke partner, kind, ander familielid, vriend of buur. Zo’n 2,6 
miljoen mensen doen dat intensief of langdurig. Veel mantelzorgers vinden hun 
taak zwaar en belastend. 

Mantelzorg aantrekkelijk maken  

Volgens Mezzo, de landelijke vereniging voor mantelzorgers en vrijwilligerszorg, 
komen veel mantelzorgers ook financieel krap te zitten door hun extra zorgtaken. 
De belangenclub pleit ervoor dat de mantelzorg belastingtechnisch aantrekkelijk 
wordt gemaakt. Ook wil Mezzo dat gemeenten mantelzorgers beter helpen, door 
bijvoorbeeld een parkeerkaart te geven of tegemoet te komen in de telefoonkosten. 

Bron: ANP 
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Problemen Wmo en Jeugdwet duren voort 

Naar verwachting zullen de tarieven en budgetten in de Wmo en Jeugdwet voor 
2016 opnieuw lager uitvallen. Ook is er een hogere administratieve inzet van het 
personeel ten opzichte van 2014. Dit meldt de Vereniging Gehandicaptenzorg 
Nederland (VGN). 

Dit blijkt uit de resultaten van het onderzoeksrapport met betrekking tot de vijfde 
meting van de monitor over het sociaal domein. Hiermee wil de VGN in kaart 
brengen hoe de Wmo, Jeugdwet en Participatiewet dit jaar in de praktijk uitwerken 
door middel van vragenlijsten aan leden van de VGN. 

De administratieve belasting is op het gebied van gegevensuitwisseling, facturatie en 
declaratie verbeterd. Aan de andere kant was er veel extra administratieve inzet 
nodig tot zelfs een verdubbeling ervan in vergelijking met 2014. Daarnaast worden 
lagere budgetten verwacht voor zowel Wmo als Jeugdwet die ontoereikend zullen 
gaan zijn voor zowel bestaande cliënten als nieuwe cliënten. Nog steeds is er bij de 
gemeenten onvoldoende kennis over de doelgroep, waardoor een indicatie op maat 
niet goed kan worden gegeven. 

Deze signaleringen worden meegenomen in de voorbereiding op een mogelijk 
debat in de Tweede Kamer. 

Bron: Nationale Zorggids 
 
 
 
Alle medewerkers van de Basisgroep Sociale Zekerheid en medewerkers van 
Open Forum wensen u in ieder geval een gezellig St. Nicolaasfeest! 
 

 
 

Basisgroep Sociale Zekerheid                                          
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